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Jegyzőkönyv 
 
Készült Baté Önkormányzat Képviselő-testületének  2011. február 16-án tartott képviselő-
testületi üléséről.  
 
Jelen vannak: Zsalakó Ernő-polgármester 
                       Gobányi Sándor 
                       Tombor János 
                       Pápai Adrienn-képviselők 
                       Horváth László- CKÖ elnöke 
                       Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző 
   
Hiányzik: Bőzsöny András képviselő igazoltan. 
 

- Zsalakó Ernő-polgármester köszönti a testületi tagokat. Megállapítja, hogy a testület 
határozatképes, mivel 5 fő képviselőből 4 fő jelen van. Ismerteti a napirendi pontokat 
és megkérdezi, hogy van-e más javaslat. Más javaslat nincs, a testület az alábbi 
napirendet tárgyalja.  

 
Napirendek:  

 
1. Egyéb tájékoztatások, elmúlt ülés óta történtekről 

                Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester 
 

2. Az Egyesületek 2010. évi támogatásának elszámolásáról, 2011. évi támogatási 
kérelmekről – külön írásos előterjesztés 

      Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző  
 

3. Az önkormányzat 2011. évi költségvetésének elfogadásáról – külön írásos 
előterjesztés  
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester, Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző  
 

4. Szociális ügyek – zárt ülésen 
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester  

 
Napirendek tárgyalása: 
 

1. Egyéb tájékoztatások, elmúlt ülés óta történtekről 
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester 
 

- Zsalakó Ernő-polgármester az alábbiakról tájékoztatja  a testületet.  
 

- A közösségi rendezvényes pályázat beadásra került.  
- A  Dombóvári Vízműnek megküldésre került a határozat és a tartozás összege.  
- A telekvásárlóval az adásvételi szerződés megkötésre került. 
- Az Esélyt értesítette az önkormányzat a pénzmaradványról. 
- Vízműgépész személyében csere lesz, az  állást meghirdették.  
- Gobányi képviselő úrral részt vettek a tanács ülésen Taszáron a költségvetést 

tárgyalták, előremutató dolgokról tárgyaltak még, esetleges a  két nagy 
(Nagyberki és Taszár)  intézményi integrációról, előkészítéséről. De lehet, 
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hogy ezt a  tegnap megkapott  levél ezt átértékeli. Ebben a levélben a Taszári 
gesztor önkormányzat komoly ultimátumot adott, ha nem módosítjuk az ő 
álláspontjuk szerint a társulási megállapodást, akkor felmondják. Úgy 
gondolja, hogy erről az érintett kollégákkal még  tárgyalni kell, át kell még ezt 
gondolni. Megoldást kell találni erre a problémára.  

- Az előző ülésen hozott döntést, hogy esetleg a korábbi településőrt visszaveszi 
a testület, az sajnos meghiúsult a halála miatt,  erre más megoldást kell keresni. 
Véleménye szerint azért a 4 órás foglalkoztatást nem kellene feladni, kéri a 
testületet, hogy bízza meg a  polgármestert, hogy erre alkalmas megfelelő 
személyt keressen. 

 
- Tombor János: Kérdése, hogy a Hangulat Presszónak van-e arra engedélye, 

hogy  diszkót tartson, mert szombaton az volt, kért-e engedélyt a hosszabb 
nyitva tartásra? A postaládákban volt egy cetli, amelyben egy mozgóárus tejet 
árul, van-e rá joga, engedélye?   

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző: Ezt most nem tudja megmondani, a 

nyilvántartást meg kell nézni.  Nem emlékszik rá, hogy mostanában 
nyitvatartási idő hosszabbítást kértek. Panasz eddig nem érkezett a Presszóra. 
A mozgóárusításra vonatkozóan a szerződést a polgármester írja alá a 
közterület-foglalásra vonatkozóan. Ezekre a pontos választ – ha megfelel – 15 
napon belül elküldi minden képviselőnek.   

 
- Zsalakó Ernő-polgármester: A fentiek alapján a nyitvatartási engedélyre 

vonatkozóan a  jegyző tud választ adni. Bérbeadónak is tudnia kell, hogy 
milyen feltételekkel adta bérbe az épületet.  

 
- Tombor János: Ezt zenés rendezvényre nem adta.  

 
- Zsalakó Ernő-polgármester: A mozgóárusításra vonatkozóan a  szerződést az 

önkormányzati rendelet alapján írja alá, ezt a hivatal előkészíti.  Ha úgy 
gondolja  a testület, hogy ezen rendelet módosításra szorul, akkor meg kell 
tenni a konkrét javaslatot, utána meg lehet hozni az ennek megfelelő döntést. 
Ha a kérelem megfelel a rendeletnek, akkor milyen alapon utasítson el egy 
mozgóárusítást, fizeti a díjat az illető. Olyan javaslattal jöjjön a képviselő, amit 
elfogadnak, akkor lehet változtatni a rendeleten. A testület döntése alapján járt 
el, nem veheti azt semmibe.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző: éppen most jött egy észrevétel ezen 

rendeletünkre, következő ülésen át kell nézni. 
 

- Gobányi Sándor: Véleménye szerint a bérbeadónak nincs köze ehhez. Itt volt 
éppen egy  elhíresedett dolog Pesten. Meg kell felelniük a nyitvatartási időnek? 
Bérlőnek rendezni kell vele, tudatni kell vele, hogy mit csinálhat, milyen 
feltételek mellett. Önmaga szerezzen érvényt ennek, ez nem várható el a 
lakosságtól. Tejbolttal számolni kell, ha valaki jelentkezik, önkormányzati 
rendeletekre hivatkozva bérleti díj befizetésével szabad teret kap.  

 
- Tombor János: Lehet, hogy nem lehet ezt a mozgó árusítási tevékenységet  

megtiltani, de azt meglehetne mondani, hogy  hol árusíthat, ki lehet jelölni, 
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közvetlenül üzletek környékén nem kellene,  meg lehetne jelezni, hogy 
hányszor árul.  

 
- Zsalakó Ernő-polgármester : Javasolja, hogy felül kell vizsgálni a rendeletet, 

de ehhez  konkrét javaslat kell.   
 

- Gobányi Sándor: Ehhez meg kell nézni a belkereskedelmi rendeletet. Továbbá 
napirendi kell tűzni ezt az ügyet, és le kell zárni.  

 
- Zsalakó  Ernő-polgármester : Meg lehet meghatározni, hogy hol árusíthat – az 

önkormányzat saját közterületekre vonatkozóan .  Ezt a témát javasolja lezárni.   
 

- Gobányi Sándor – a vállalkozóknak tudomásul kell venni, hogy  verseny van.  
 

- A településőrre visszatérve ezt az intézményt nem egy  személyre szervezték, 
hanem azzal, hogy ide keresnek alkalmas személyt, például a volt településőrt. 
Javasolja most meghirdetni az állást, ki kell választani a megfelelő személyt, 
ehhez ki kell kérni akár a  polgárőrség véleményét.  A korábbi döntést 
kezelhetik úgy, hogy  nem volt meghirdetve, az zárt meghívásos pályázatként 
lett kezelve. 

 
- Zsalakó Ernő-polgármester: javaslatot tesz  meghirdetni  az állást, ahogy a 

korábbiakban volt, de most 4 órában kellene meghirdetni 2011. december 31-
ig.  

 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  

 
 23/2011./II.16./ sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat:  

 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete pályázatot hirdet 1 fő 4 órás településőr állásra 
Munka Törvénykönyve szerinti foglalkoztatással 2011. december 31-ig a mellékelt pályázati 
kiírás alapján.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester  

 
2. Az Egyesületek 2010. évi elszámolásáról 

Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester 
 

- Zsalakó Ernő-polgármester kéri a körjegyzőt, hogy az írásos anyagot az azóta 
érkezett elszámolásokkal egészítse ki.  

 
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző elmondja, hogy az Őszirózsák Nyugdíjas 

Klub elszámolt a tavalyi évi 200 e Ft-os támogatással, és a tavalyi összeget 
kérte 200 e Ft-ot. A Sportegyesületnél a számlák folyamatban vannak, a kért 
összeg 3125 e Ft. A Batéi Romák Egyesülete elszámolt a kapott 190 e Ft-tal, és 
220 e Ft-ot kért. A Közművelődési Egyesület hozott még pár ezer forintról 
számlát, de nem számolt el mindenről, maradvány 143 e ft ,  és 410 e Ft-ot 
kért.   
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- Zsalakó Ernő-polgármester: Úgy gondolta, hogy az egyesületek a tavalyi évi 

támogatásokkal, ha kisebb noszogatásra is, figyelemfelhívásra elszámoltak. Ne 
sújtsa a testület az  egyesületeket. Elszámolásukat  valamennyi egyesületnek 
javasolja elfogadni. A pénzmaradványra vonatkozóan pedig tegyék azt, amit a 
többi  intézménynél is elfogadtak, ne kérjék vissza, hanem a következő évi 
támogatási igényük terhére, a megvalósítandó céljaikra hagyjuk meg, ezzel 
majd természetesen is el kell számolniuk a megadott feltételekkel. Jövő évi 
támogatásukra ezt az összeget tudja be a testület. Ilyen maradvány csak egy 
Egyesületnél fordult elő  a Közművelődési Egyesületnél.  

 
- Gobányi Sándor:  Az ifjúsági egyesület nem igényelt, nem számolt el, nem is 

lesz kérelme? Elszámolás nem csak azt jelenti, hogy kinek mikor eszébe jut, 
törvény mondja, hogy hogyan kell elszámolni. Indokolt, hogy el kell számolni 
határidőben, nem szabad hagyni, hogy valaki a határidőt elmulassza. Időben 
legyen meg az elszámolás, kérelem is időben legyen meg. Határidőket be kell 
tartani. Annyira nem lenne megengedő, mint ahogy a polgármester ezt 
javasolta. 

 
- Zsalakó Ernő-polgármester: ezzel a kiegészítésekkel  javasolja elfogadni a 

beszámolójukat. 
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
 24/2011./II.16./ sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete a Batéi Romák Egyesületének, a Batéi Polgárőr 
Egyesületnek, Őszirózsák Nyugdíjas Klubnak, a Batéi Közművelődési és Hagyományőrző 
Egyesületnek, a Batéi Sportegyesületnek az önkormányzat által adott 2010. évi 
támogatásának elszámolásáról készült beszámolójuk a mellékletben foglaltak szerint 
elfogadja.   
A egyesületeknél  a 2010. évi támogatásból keletkezett pénzmaradványt – el nem költött 
támogatást -  nem vonja vissza, azt  2011. évi támogatásba számolja el, amelyről elszámolási 
kötelezettséggel tartoznak.   
Kéri az egyesületeket, hogy a jövőben a támogatási szerződésben szereplő határidőket tartják 
be.  
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester    
 

3. Az Önkormányzat 2011. évi költségvetésének elfogadásáról 
Előadó: Zsalakó Ernő-polgármester 
 

- Zsalakó Ernő-polgármester az írásos anyag a kisebbségi önkormányzat által 
elfogadott költségvetéssel változik, továbbá módosult a  közösen fenntartott 
intézmények költségvetése és az  elmúlt ülésen a kiadások vonatkozásában  
történt javaslatokkal lett kiegészítve. Az egyesületetek támogatásánál nem a 
kért támogatásokat tartalmazzák a számok, hanem a tavalyi összeget. A 
Közművelődési Egyesület 410 e Ft ot kért, ebből lejön a pénzmaradvány akkor  
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- 143 e  Ft, akkor  267 e Ft lenne az idei év terv. A Romák Egyesülete  220 e 
Ft-ot kért Az Együtt Batéi Ifjúsággal nem kért semmit, de azért ezt tartalékként 
javasolja itt hagyni. Polgárőr Egyesület 200 e Ft-ot kér, mint tavaly. Őszi 
Rózsák is 200 e Ft-ot kért, mint tavaly. A  Sportegyesületnek van magasabb 
igénye 3165 e Ft.  Úgy gondolja, hogy az Ifjúsághoz tervezett összeg akár  
kihúzható, ha nem kért semmit. Akik többet kértek, kellene valami határt 
szabni, esetleg egy 10%-os emelést még talán tarthatóvá tudná tenni a 
finanszírozást. Azon feladatok, amik kötelezően ellátandóak, intézményeknél 
mindenhol a takarékoskodásra hívta fel a figyelmet a testület , amit el is várnak 
tőlük. Intézményeket ott is mérséklésre kérték. Önként vállal feladatokat 
vállalnak a civil szervezetek. Szociális programokban is 4 órás 
foglalkoztatások vannak, amely a megélhetést nehezíti, akkor  az egyesületek 
támogatásának  is a mértékletességre kellene szorítkozni. Fejlesztési célokhoz 
elmondja, hogy  folyamatban van a gazdasági program elkészítése. Ha ezeket a 
fejlesztéseket az idén, vagy a következő években meg tudnák valósítani, akkor 
komoly eredményekről beszélhetnének és vagyongyarapodásról is. Jelenlegi 
számok birtokában javasolja ezt elfogadni, ezekkel a kiegészítésekkel amit tett, 
10%-os emeléssel az egyesületek támogatásánál.  

 
- Gobányi Sándor: Egyesületi támogatásokra konkrétan mi a javaslat? 

  
- Zsalakó Ernő-polgármester: ahol többet kérnek ott maximum 10 %-os emelést 

javasol a tavalyihoz képest. Romák Egyesülete  220 e Ft kért helyette a tavalyi 
190 e Ft-tal szemben 209 e Ft lenne, Sportegyesületnek 3165 e ft kért 
támogatás, a tavalyi 2600 e Ft helyett 2860 e Ft- lenne, Közművelődési 
Egyesület  410 e Ft-ot kért,  tavalyi 300 e Ft helyett  330 e Ft-ot .  

 
- Gobányi Sándor: Mi ebben a koncepció akkor, ha máshol csökkentünk?Mi az 

indoklás a 10%-os emelésre, aki többet kért? 
  
- Zsalakó Ernő-polgármester az indoklás a szűkös költségvetésre  való 

hivatkozás. 
  

- Gobányi Sándor: A koncepciónál felvetődött, tételesen beáraztak ezek a 
költségek, remélhetőleg ezek a zárszámadásnál is hasonlóan alakulnak. Önként 
vállalt feladatok, egyesületekkel gazdagodott a falu, vannak buktatói ennek. 
Batéi Romák Egyesülete például Bírósági ellenőrzés alatt van? 
Bizonytalanságot sajnálja az ifjúság munkájában, lendületes indulás után 
vajúdás van most náluk. Batéi ifjúság felvállalása önkormányzat feladata lehet. 
Akár félre lehetne tenni ebből 1 milliót. Sportegyesület elszámolásában nem 
szerepelt, a 100 e Ft-os többlettámogatás, erről kellett volna szólni. A kért  3 
millió forint nem kevés a sportnál, egyik versenysport  ,  a másik inkább 
tömegsport, költségvetésben versenyszezon végéig biztosítsák a működést. A  
3200 e Ft-ból minden hónapban akár mulathatna Baté. Van még más 
megoldatlan probléma is, a létesítményeknek kell működési szabályzatot  
készíteni stb. Címkézve lehetne átadni a Sportegyesületnek erős ember 
versenyre, júniusban a többire vissza lehetne térni. Ha nem bírják tovább 
támogatni,  akkor abba kell hagyni. Minőségi sportot Kaposváron is a 
vállalkozók támogatják . Minden dologra szükség van, eddigiek szerint a 
települést ezek gazdagították, kérdés, hogy ilyen feltételekkel lehet-e tovább 
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menni. Félév után várhatóan okosabbak lesznek ebben a témában. 
Költségvetési éven túlmutató lenne a labdarugó szakosztály működtetése.  

 
- Zsalakó Ernő-polgármester: ez átgondolandó javaslat. Az Erős csapathoz 

működéséhez mennyi kell?  
 

- Tombor János: Kb. 260 e Ft útiköltség, szállás 180 e Ft, étkezés 170 e Ft a 
nagy döntőre, ez kb.  összesen 700 e Ft volt. Talán 600 e Ft elég lenne. 

  
- Pápai Adrienn: A sportegyesületben nem volt a versenyekről jelzés sem. 

 
- Zsalakó Ernő-polgármester: most lesznek az idei évi tervek megfogalmazva az 

egyesületben is. Ha Batéi csapat, akkor legyenek batéi résztvevők is. Itt is kell 
csökkenést véghez vinni, ezt  ki kellene hozni 500 e Ft-ból. Gobányi képviselő 
úr javaslatát át kell gondolni ,  hogy következő idénynek a jövő évi bajnokság 
előkészítése során, az arra való források biztosítása hogyan oldható meg, 
testületi és egyesületi szinten is .  Ezek a dolgok foglalkoztatják az embereket 
széles körűen, ez egy súlyponti kérdése a településnek, lehet, hogy szüksége 
lesz itt reformra. Pályakarbantartás, meszelés, kulcsos ember – ezeket mind 
biztosítja továbbra is az önkormányzat, ebben nagy segítséget ad.  Ez nagy 
probléma, amit a képviselő úr feszeget. 

  
- Gobányi Sándor: ezt nem lehet megkerülni érdemben, ezt nem csak ő 

feszegeti, ezt fel kell vállalni.  Javaslata: ki kell mondani,  a labdarugó csapat 
feltételeit, támogatását az önkormányzat  az idei szezon végéig biztosítottnak 
látja, nem azt mondja, hogy be kell fejezni, de meg kell nézni, hogy mik a 
realitások. Sok mindenre nem tudják a megoldást önkormányzati szinten , pl. 
vastalanító beszerzése – vízműhöz - , ami kötelező feladat lenne. Megvan-e az 
eredménye a befektetett energiának, ez 22 ember szórakoztatása, ez fejenként 
mennyibe kerül? Szívesen nézi  ő maga is a játékot. Ki kell mondani ezt a 
rendeletben, hogy a tavalyi színvonalon biztosítják a működést.  

 
- Tombor János: A  júniusi testületi ülésen ezzel foglalkozni kell, hogy mi lesz a 

következő szezonban. Jogos ez a felvetés. 
  

- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző: javasolja, hogy ahhoz, hogy a költségvetést 
nem kelljen módosítani, maradhatna a tervezett összeg és zárolni kellene a 
támogatás egy részét és csak a félév után, ha megvizsgálta a testület, hogy 
mehet, akkor kapná meg az egyesület a zárolt összeget.  

   
- Zsalakó Ernő-polgármester: Másfél millió is elég akár félévig, a 2600 e Ft-ot 

javasolja a Sportegyesületnek betervezni, úgy, hogy  ennek 50%-a június 30-ig 
havonta kifizetésre kerülne, a többi zárolva, arról félévkor döntene a testület.   
A többi egyesülettől is mértékletességet kell kérni pl. Batéi Romáktól is. 

  
- Gobányi Sándor: Például a Közművelődési  Egyesület nem szervezett 

kirándulást, azért nem költötte el a pénz, azt nem bántaná, ott hagyná a pénzt. 
Ők a kért támogatásért vállaltak egy feladatot, akkor el kell mondani, hogy mit 
ne vállaljon, milyen feladatot ne vállaljon. Ha a leírt feladatot nem csinálja 
meg, akkor ne jöjjön, ne kérjen többet pénzt.  A Közművelődési Egyesület  
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kért az idénre  70 e Ft-ot gyereknapra, ez elírás lehet, mert ez a gyereknapi 
rajzverseny költsége.  A tavalyi maradvány a Közművelődésinél  például  nem 
el nem költött pénz, hanem nem jutott a kirándulásra idő. Javasolja ezt a 300 e 
Ft-ot itt hagyni. 

  
- Zsalakó Ernő-polgármester: A Közművelődésinél lehetne   300 e Ft-ot hagyni, 

plussz még a maradványt  143 e Ft-ot is elkölthetik, akkor az idei évi vállalást 
tudják teljesíteni . A  Romák Egyesületénél  200 e Ft, Ifjúságnál 0 Ft lenne, 
Sportegyesület zárolással 2600 e Ft úgy, hogy felét 1300 felhasználhat félévig, 
a többiről az önkormányzat júniusban dönt. Javasolja ezt a rendeletben így 
betervezni.  

 
- A javaslattal mind a 4 fő egyetértett.    

 
- Zsalakó Ernő-polgármester a rendelet mellékletében szerepel a Kötél 

Egyesület, nekik is javasolja a  40 e Ft-ot a rendelet alapján biztosítani.  
 

- A javaslattal mind a 4 fő egyetértett.  Kéri a képviselőket, hogy a fenti 
kiegészítésekkel együtt szavazzanak a rendelet elfogadásáról.  

 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete 4 igen egyhangú szavazattal az alábbi 
rendeletet alkotja:  

2/2011. (II. 17.) Baté Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 
                   önkormányzati rendelete 
                   Az önkormányzat 2011. évi költségvetéséről  

/ a rendelet a jk. melléklete/ 
 

- Zsalakó Ernő-polgármester javaslatot tesz a traktor cserére, a régi 
értékesítéssel történő selejtezésére és egyben új traktor vásárlására a 
költségvetés alapján.  A traktort 2008-ban vásárolták, de már nem tudják 
megfelelően használni, a jelenlegi értéke 162.225 Ft. Javasolja értékesítés után 
selejtezni és helyette egy másikat vásárolni.  

  
- Patakiné Kercsó Szilvia-körjegyző javasolja a selejtezési bizottság tagjainak- 

mivel nincs alpolgármester – az ügyrendi bizottsági tagokat és a polgármestert.   
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testületet 4 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot 
hozza:  
 
25 /2011./II.16./ sz. Baté Önkormányzat Kt. határozat:  
 
Baté Önkormányzat Képviselő-testülete  az önkormányzat tulajdonában lévő Mtd-bl- 175/107 
T traktor értékesítés utáni selejtezését rendeli el és egy másik traktor vásárlását.  
A selejtezési bizottságba az ügyrendi bizottság tagjait és a polgármestert választja.  
 
Határidő: 2011.03.31. 
Felelős: polgármester  
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A polgármester zárt ülést rendel el, a testület így folytatja tovább a munkáját.  
 

k.m.f. 
 
 
Zsalakó Ernő                                                                         Patakiné Kercsó Szilvia 
polgármester                                                                          körjegyző 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


